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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  
Zastupitelstvo hlavního města Prahy   

    

Výbor pro bezpečnost ZHMP   

ZÁPIS z 21. jednání 

Výboru pro bezpečnost ZHMP konaného dne 23. 2. 2021 v 15:00 hod. 

on-line, formou videokonference, v prostředí Cisco Webex 

     

 
Přítomni: Mgr.  Jiří Koubek, DiS., Mgr. Jiří Knitl, Mgr. Karel Hanzlík, Mgr. Petr Prchal, MPA, MUDr. Tomáš 

Kaštovský, RNDr.  Daniel Mazur, Ph.D., Ing. Lubomír Brož, Ing. Jan Hora, Mgr. Martin Pacovský  

Omluveni: JUDr. Jakub  Drápal, MPhil, Milan Maruštík, JUDr. Markéta Štalmachová - ředitelka BEZ MHMP   

Hosté: Ing. Eduard Šuster - ředitel Městské policie hl. m. Prahy, Mgr. Tomáš Stařecký - ředitel Správy služeb hl. 
m. Prahy, plk. Ing. Luděk Prudil - ředitel HZS hl. m. Prahy, plk. Mgr. Petr Matějček - náměstek ředitele KŘ 
pro vnější službu, MUDr. Petr Kolouch, MBA -  ředitel ZZS HMP, Bc. Kateřina Kubešová - sekretariát 
náměstka Hlubučka    

Jednání řídil: Mgr.  Jiří Koubek, DiS. - předseda Výboru pro bezpečnost ZHMP      

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Zahájení  

2. Schválení programu jednání a volba ověřovatele zápisu 

3. Materiály náměstka primátora Ing. Petra Hlubučka 

4. Informace o epidemické situaci v hlavním městě Praze 

5. Zpráva KŘP HMP k bezpečnostní situaci za leden 2021 

6. Zpráva o činnosti MP HMP za leden 2021 

7. Informace o činnosti ZZS HMP za leden 2021 

8. Informace o činnosti HZS HMP za leden 2021 

9. Informace o činnosti Správy služeb HMP za leden 2021 

10. Různé a závěr 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Zahájení  

Předseda výboru Koubek přivítal přítomné členy výboru i hosty na jednání Výboru pro bezpečnost ZHMP 
prostřednictvím videokonference. 

2. Schválení programu jednání a volba ověřovatele zápisu 

Program byl bez připomínek schválen členy výboru.  
přijato, pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0  

 
Ověřovatelem zápisu byl určen člen výboru Hanzlík. 
 
Zápis z minulého jednání byl bez připomínek schválen přítomnými členy. 
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3. Materiály náměstka primátora Ing. Petra Hlubučka 

Bez příspěvku. 

4. Informace o epidemické situaci v hlavním městě Praze 

Bez příspěvku. 

5. Zpráva KŘP HMP k bezpečnostní situaci za leden 2021 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl plk. Mgr. Petr Matějček, náměstek ředitele KŘ pro vnější službu. Informoval o 
poklesu trestné činnosti v měsíci lednu 2021. Jde zejména o oblasti vloupání a kapesních krádeží. Naopak došlo k 
nárůstu dopravních nehod. Stále drží dohled nad mimořádnými opatřeními. Také dohlíží na demonstrace. Ty budou 
probíhat každý den na Václavském náměstí, dále 24.2.2021 před budovou Senátu ČR a 7.3.2021 má proběhnout 
velká demonstrace na Václavském náměstí s přesunem na Staroměstské náměstí. Konstatoval, že většina účastníků 
nedodržuje základní hygienická opatření, i když jsou na toto opakovaně upozorňováni. 
 
Diskuze: 
 
předseda Koubek - zarazily ho zprávy o demonstracích před domy jednotlivých politiků. 
 
plk. Matějček - reagoval s tím, že opravdu jsou tyto akce za hranou a zejména se stupňuje agrese některých 
účastníků (např. slovní). 

 

6. Zpráva o činnosti MP HMP za leden 2021 

Úvodní slovo k tomuto provedl Ing. Eduard Šuster, ředitel MP HMP. Sdělil, že největší část jejich práce je řešení a 
dohled nad mimořádnými vládními opatřeními. Za leden 2021 řešili cca 9000 přestupků (z toho udělili 560 pokut, 
přes 300 oznámili správnímu orgánu a zbytek byl řešen domluvou). Upozornil na nepřehlednost situace z hlediska k 
opatřením, jelikož např. soud zrušil distanční výuku na jednom z pražských gymnázií pro nezákonnost nouzového 
stavu a také opakované testování zaměstnanců v domovech pro seniory. Navíc není úplně zřejmé, jak se budou 
vymáhat nová opatření, která vyšla od Ministerstva zdravotnictví ČR a jak se celá situace vyvine od března z důvodu 
legislativních změn (pandemický zákon). 
 
Diskuze: 
 
člen výboru Hanzlík - zaregistroval novelu zákona o obecní policii od 1.1.2021. Vznesl dotaz, zda se některé změny 
dotýkají součinnosti MP se samosprávami. 
 
ředitel Šuster - odpověděl, že v rámci novely zákona proběhly tři klíčové změny. První se týká získání fotky při lustraci 
osoby, další změna je získání opisu z rejstříku trestů při uzavírání pracovního poměru a poslední změnou je nárok na 
odchodné při skončení pracovního poměru. 

 

7. Informace o činnosti ZZS HMP za leden 2021 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl MUDr. Petr Kolouch, MBA, ředitel ZZS HMP. Informoval, že již přesáhli 100 
výjezdů/den k pacientům s Covidem. Akceschopnost ZZS HMP je zajištěna, tak i její operační řízení. Poděkoval za 
spolupráci s hlavním městem Prahou i složkám IZS. Bylo přijato opatření, které již delší dobu navrhovali. Jedná se o 
instruování krajských koordinátorů, aby nemocnice, které nezvládají nápor nemocných, byly překlopeny do systému 
hromadného postižení osob. Obnáší to zřízení pracoviště neodkladné péče. Ubezpečil, že lůžková kapacita v Praze 
každopádně je. Dále upozornil, že budou aktivováni studenti záchranářských škol, aby doplnili posádku ZZS HMP. 
Bude to formou stáže. V provozu jsou také obě velkokapacitní vozidla. Brno již tímto vozem také disponuje. Situace 
na Moravě ve zdravotnických zařízení je nyní klidnější, ale očekává, že jakmile dorazí vlna mutace i tam, tak budou 
mít stejné problémy, jako nyní nemocnice v Čechách. Je nastaveno krizové plánování, aby plnohodnotný provoz ZZS 
HMP mohl fungovat. Kvituje aktivitu ČČK. Jeho zástupci proškolují pečovatele, kteří mohou vypomáhat v 
nemocnicích a trochu ulevit zdravotníkům. Na závěr sdělil, že jsou proočkováni a daří se distribuovat vakcíny pro 
zástupce HZS HMP i Policie ČR. 
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Diskuze: 
 
předseda Koubek - reagoval s tím, že je pozitivněji vnímáno očkování proti Covidu a větší zájem o něj. 
 
ředitel Kolouch - souhlasí a jako příklad uvedl Izrael, kde se obyvatelstvo sjednotilo v této věci. 

 

8. Informace o činnosti HZS HMP za leden 2021 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl plk. Ing. Luděk Prudil, ředitel HZS HMP. Informoval o události, která se stala 15. 
1. 2021. Došlo k úniku nebezpečné látky z chladícího systému v ulici Italská a muselo být evakuováno na 400 osob. 
Dlouhodobý trend relativního klidu, který byl v noci, již neplatí. Zvýšil se počet událostí, které se řeší v noci (např. 
požáry kontejnerů). V lednu se podíleli se na zvláštních aktivitách. Byli nasazeni ve dvou nemocnicích, kde 
vypomáhali při plošném antigenním testování. Nyní jsou zpět u mobilních odběrových týmů a plně spolupracují se 
ZZS HMP. Proběhlo i plošné testování v rámci HZS HMP. Také vypomáhali v rámci Plzeňského kraje na Rozvadově s 
odbavováním řidičů, kam byly vyslány dva mobilní týmy. Na závěr sdělil, že v lednu JSDH fungovaly ve zvýšené 
pohotovosti (čtyři jednotky/den). Plánuje se v tomto pokračovat i v březnu, ale je otázkou, zda to bude možné. U 
řady zástupců JSDH se objevily problémy se zaměstnáním, jelikož v tomto režimu fungují dlouho. 

 

9. Informace o činnosti Správy služeb HMP za leden 2021 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl Mgr. Tomáš Stařecký, ředitel SS HMP. Sdělil, že stále fungují jako zázemí pro 
tzv. Covidové týmy ZZS HMP. Dále se zmínil o incidentu v Běchovicích, kde proběhl odtah nákladního přívěsu. Celá 
záležitost je stále v řešení. Další incident se stal v centru Prahy. Odtahovali tři vozidla z Karlova Mostu. Tento incident 
je spjatý s youtuberem MikeJePan a řeší to nyní Policie ČR. Na závěr sdělil, že pokračují v odtazích i dalších 
standardních činnostech SS HMP. 
 
Diskuze: 
 
předseda Koubek - poděkoval, že aktivně probíhají odtahy vozidel. A dotázal se, zda již převzali odtahové parkoviště 
v Písnici. 
 
ředitel Stařecký - odpověděl, že ho přebírají. Staví se zázemí pro zaměstnance SS HMP. Dále sdělil, že je v jednání 
převzetí parkoviště v Motole pro cca 80 vozidel. 
 
ředitel Prudil - potvrdil slova ředitele Stařeckého o incidentu v Běchovicích. Vnímá to jako velký problém. Jedná se o 
cílené útoky majitele komunikace na podnikající subjekty v daném areálu. 

 

10. Různé a závěr 

Člen výboru Hanzlík se dotázal, zda budou uvolněny finanční prostředky ve formě účelové neinvestiční dotace pro 
jednotlivé MČ na řešení problémů spjatých s Covidem, tak jako tomu bylo loni. 
Předseda Koubek odpověděl, že nemá k tomuto informace, ale pokusí se zjistit více. Také by uvítal nějakou finanční 
částku, zejména na nákup ochranných osobních prostředků. 
 
Člen výboru Mazur uvedl, že na MČ Praha 5 se bude schvalovat dar pro MP HMP formou finanční částky. Bývá to 
každoročně. Zajímalo by ho, v jakých částkách a zda přispívají i jiné MČ na MP HMP a složky IZS. 
 
Ředitel Šuster reagoval s tím, že nepřispívají všechny MČ a darované částky se pohybují od 200 000 - 1,2 mil. Kč. Plk. 
Matějček sdělil, že na platy jim nemohou přispívat, ale dary, které dostanou tak použijí na nákup speciální techniky 
např. vysílačky a podobně. Ředitel Prudil odpověděl, že jim také nelze přispívat na platy. Nicméně některé MČ 
přispívají pravidelně, jiné nikoliv a částky se pohybují v desetitisících, občas statisících. Na závěr informoval, že z 
uvolněného počtu 3 mil. ks respirátorů bude část dovezena do Prahy. Ve SS HMP se budou rozdělovat pro jednotlivá 
školská zařízení. Budou se rozvážet po celé Praze. 
 
Předseda Koubek poděkoval členům výboru a hostům. Jednání bylo ukončeno v 16:00 hod. 
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Ověřil: Mgr. Karel Hanzlík, člen Výboru pro bezpečnost ZHMP  

Zapsala: Ing. Veronika Křižanová, MHMP - BEZ MHMP   

Mgr.  Jiří Koubek, DiS. 
předseda Výboru pro bezpečnost ZHMP 

 
 
 
 

JUDr. Markéta Štalmachová 
ředitelka BEZ MHMP 

 


